
Zápisnica zo zasadnutia finančnei komisie dňa 25.6.2019 na obecnom úrade v Cíferi

Prítomníčlenovia: Mgr. Gabriela Pešková, Milada Straková, Mgr. Mária olšová, Mgr. Miriam
Májeková, Emerencia Cajová,

Hostia: Mgr'Maroš Sagan, PhD', lng. Martina Grutková, Zlatica Šarmírová

Zapisovatelka: Mgr. Adriána Chalupková

Program:

1. otvorenie a privítanie členov komisĺe
2. Návrh VZN o určenívýšky príspevku na čiastočnú úhradu nákladov, výšky príspevku

na režijné náklady a podmienky úhrady v školskejjedálni v zriadbvatel'skej pôsobnosti
obce Cífer

3. Návrh L' zmeny rozpočtu f zapracovanie investičných akciído rozpočtu/,diskusia
k danejtéme.

K bodu L)

Zasadnutĺe komisie otvorila predsedníčka finančnej komisie Mgr. Gabriela Pešková, privítala
zúčastnených prítomných vrátane starostu obce p' Sagana a d'alších prizvaných hostí p.

Martinu Grutkovú - účtovníčku zo školskej jedálne a pani Zlaticu Šarmírovú riaditelku školskej
jedálne v zriadbvatel'skej pôsobnosti obce Cífer.

K bodu 2)

Predsedníčka p. Pešková oboznámila prítomných s bodom 2 a to prerokovaním Návrhu VZN
o určení výšky príspevku na čiastočnú úhradu nákladov, výšky príspevku na režijné náklady
a podmienky úhrady v školskej jedálni v zriadbvatel'skej pôsobnostĺ obce Cífer. Pani riaditelka
Śarmírová oboznámila prítomných bližšie so základnými informáciami ohľadom stravovacích
pásiem. Materiál o stravovacích pásmach mali prítomní k dispozícii. /Materiál bude ako
príloha k zápisnici/. Je to odvolávka na školský zákon. Finančné pásma určujú náklady na nákup
potravín na jedno jedlo podl'a vekových kategórií stravníkov a príspevok zákonného zástupcu
dieťaťa a žiaka vo výške nákladov na nákup potravín. Riaditelka pani Šarmírová navrhuje, aby
školská jedáleň pri ZŠ spadala do druhého stravného pásma, nakolko druhé stravné pásmo
pokryje náklady. Nakolko sa menĺli stravné pásma a budú obedy ,,zadarmo" školská jedáleň

žiada o zmenu VZN. Takisto v jedálni pri MŠ je návrh, aby sa išlo do druhého stravného pásma'

V materskej škole už obedy ,,zadalmo" pre predškolákov fungujú od januára 2019. od
septembra 2oI9 je schválená dotácia na podporu dieťaťa k stravovacím návykom na jeden deň
L,Zo, ak sa žiak zúčastní vyučovania v základnej škole a odoberie stravu. od septembra, ked'sa

,,nabehne" na obedy zadarmo budú rodičia doplácať pri deťoch na prvom stupni za deň 0,30
€, ak sa žiak zúčastní aspoň jednej vyučovacej hodiny a odoberie stravu. Na druhom stupni
budú rodičia doplácať 0,33€ na deň ak sa žiak zúčastní aspoň jednej vyučovacej hodiny
a odoberie stravu. Pri zamestnancoch zŠ a šl a cudzích stravníkoch nĺe je dotácia a platba za
jeden deň činí 2,54 €.



K bodu 3)

Pani predsedníčka Pešková oboznámila prítomných s d'alším bodom a to návrh zmeny
rozpočtu č.1, ktorý sa nedostal do posledného obecného zastupiteľstva, pretože nebolijasné
konečné rozpočty všetkých investičných akcii. Dali sa vypracovať podrobnejšie rozpočty
jednotlivých investičných akcií, aby sa mohli reálne čísla zapojiť do zmeny rozpočtu. lnvestičné
akcie boli členom komisie predložené vtabulke (príloha č.1 zápisnice). V stÍpci rozpočet obce
sú červenou farbou zvýraznené navýšenia, ktoré je potrebné zapracovať do 1. zmeny
rozpočtu'

Starosta informova l prítom ných o jed notlivých i nvestičných a kciách :

V roku 2019 prebieha realizácia siedmych velkých stavieb v hodnote viac ako 3,5 milióna Eur.

Príprava viacerých z nich začala už pred niekolkými rokmi, no dotačné zdroje obec získala
práve v tomto roku' Je síce dobré, že v priebehu jedného roku sa zrealizuje tolko stavieb, ako
bežne za2 až 3 roky. Pre obec to však znamená velkú finan čnÚ zá('až. v jednom roku a extrémne
vytaženie tých, ktorí pracujú na týchto projektoch, od ich prípravy, cez organizovanie
obstarávanía súčinnosti s dodávatelmi až po papierovanie najmä okolo dotácií

Cyklotrasa l. začína pri železničnej stanici parkovacím domom pre bicykle a pokračuje po
pravej strane štefánikovej ulice v trase existujúceho chodníka (v omnoho väčšej šírke) až po

starý cintorín, kde prechádza na ľavú stranu a následne ide po l'avej strane až na koniec
Bernolákovej a následne pokračuje po l'avej strane Trnavskej až na koniec dediny. Kedže
V trase chodníka sú elektrické stípy na Bernolákovej a na Trnavskej, obec začala v apríli
s pokládkou elektrickej siete ale aj ostatných sietí- osvetlenia, rozhlasu a telekomunikačných
káblov - do zeme. Táto práca je už takmer hotová a v júni/začiatkom júla by mala začať
výstavba samotného chodníka. Súťaž na stavbu vyhrala spoločnosť Alpine Slovakia, s ktorou
obec podpísala zmluvu' Základné informácie k stavbe vrátane projektovej dokumentácie sú

zverejnené na obecnej internetovej stránke, hodnota stavebných prác dosiahne vyše 500 000
Eur, obec získala na ňu dotáciu z Ministerstva pôdohospodárstva.

Druhou stavbou je cyklotrasa l!. z konca Trnavskej ulice na koniec Pácu pri dialhičnom moste.

Túto stavbu vysúťažila spoločnosť Kolek s.r.o z Lučenca. obec začiatkom júna dostala

odobrenie verejného obstarávania od VÚC ako riadiaceho orgánu a vyzvala víťaznú fĺrmu na

podpis zmluvy. Začiatok prác sa predpokladá na júl 2oĹ9. Na Trnavskej začína chodník pri

plynovej stanici, v trase existujúceho chodníka, následne prechádza cez štátnu cestu l. triedy
a pokračuje popri poľovníckej chate smerom na polhú cestu na Pác. Po tejto ceste prechádza

kštátnej ceste lll. triedy, popri ktorej po pravej strane prichádza až do Pácu, kde Vtrase
existujúceho chodníka prichádza až k cintorínu. Následne pôjde po pravej strane cez jamu

a popred starý kultúrny dom až po dialhičný most. Aj na tejto stavbe bude nevyhnutné položiť

do zeme krátky úsek elektrického a telekomunikačného vedenia' Cena stavebných prác

presiahne 400 000 Eur, obec získala na ne dotáciu z Ministerstva pôdohospodárstva..

Ďalšou stavbou je vodovod do Jarnej, ktorý pôjde cez celú Hájsku a Mlynskú ulicu' obec je tu

spoluinvestorom s vodárenskou spoločnosťou Tavos a.s. Na Mlynskej ulici pôjde vodovod po

ľavej strane, pričom prípojky pre pravú stranu sa budú riešiť podtláčaním komunikácie až do



záhrad pravostranných domov. Vodovod skončí v tejto fáze pri moste cez Gidru. V d'alších

etapách sa dobuduje v celej miestnej častiJarná. Súťaž na stavbu vyhraĺa spločnosť lng. Marián

Sahul Staveko s.r.o, ktorá realizovala minulý rok aj vodovod na Severnej a d'alších uliciach
v Cíferi. Spolu sa má preinvestovať 250 až 300 000 Eur.

štvrtou velkou stavbou je vodovod do miestnej časti Pác v hodnote pribliŽne 220 000 Eur,

z toho 180 000 z dotácie z Envirofondu. Verejné obstarávanie na túto stavbu práve končí, ale

podmienky obstarávania sú nastavené na realizáciu v tomto roku. Predpokladaný začiatok je

august 2019. Pôjde vlastne o prívod cíferskej vody do Pácu, kde momentálne v existujúcom

družstevnom vodovode nemajú pitnú vodu. Stavba sa na existujúci cíferský vodovod napojí na

konci Trnavskej ulice, d'alej pôjde popri areále hydinárskych závodov až po štátnu cestu l.

triedy a následne popri polbvníckej chate po starej polhej ceste až do Pácu. V prvom úseku ide

vodovod v súbehu, respektíve priamo V trase d'alších dvoch stavieb - protipovodňového

kanála acyklochodníka, neskôr znovu Vtrase cyklochodníka, čo samozrejme komplikuje

organizáciu všetkých troch stavieb.

Piatou stavbou je rekonštrukcia suchého potoka na protipovodňový kanál' lde o najväčší

a najkomplikovanejší projekt, ktorý, ak sa ho podarí zrealizovat bude vzhl'adom na svoju

komplikovanosť obrovským úspechom obce. Suchý potok, bol znefunkčnený už pred

niekolkými desaťročiami činnosťou obyvatelbv a nečinnosťou obce, no pri aktuálnych velkých

výkyvoch počasia zostal akousi malou časovanou bombou pre značnú časť obyvatelbv obce.

Projektová príprava jeho rekonštrukcie začala v roku 2oIL. Bola velmi náročná, kedže obec
nevlastnila všetky pozemky pod suchým potokom a musela mnohé z nich nanovo zazmluvni{

zameniť a získať súhlasy dotknutých obyvatelbv. Rovnako komplikované bolo projekčné

hľadisko z dôvodu obmedzených prĺestorových podmienok, množstva inžinierskych sietí na

prekladanie a minimálneho spádu územia' A rovnako komplikovaná bude aj samotná

realizácĺa stavby práve pre to, že kanál prechádza aj záhradami a frekventovanými ulicami.

o dotáciu na toto dielo obec žiadala niekolkokrát, až bola úspešná v roku 20L8. Dnes sa končí

verejné obstarávanie, ktoré ešte musí odobriť Ministerstvo životného prostredia a následne

môže zač,a{' samotná stavba. Za ideálnych podmienok sa tak začne stavať v júli alebo v auguste

tohto roku, pričom stavba sa bude dokončovaťv budúcom roku. Jeden z najzložitejších úsekov
je 200 m úsek na štefánikovej ulici, kde kanál ide tesne popri cyklochodníku, takže musí byt

najskôr postavený kanál, až potom cyklochodník. Hodnota samotnej stavby bude takmer

1900 000 Eur, spolu s prípravnými prácami a projektovou dokumentáciou presiahne dva

milióny Eur.

okrem uvedených stavieb v tomto roku obec dokončuje infraštruktúru (cestu, plynovod,

zbúranie starej haly a kanalizáciu) v zóne Potočná, kde preinvestuje vyše 150 000 Eur. obecná
spoločnosť Služby Cífer s.r.o. zase dokončuje zónu Mlynská v podobnej hodnote. Väčšími

stavbami je aj rozšírenie kanalizácie v Jarnej o vyše 300 m či vytvorenie vyučovacích tried
v podkroví malej telocvične základnej školy, či výstavba multifunkčného ihriska v Jarnej.



Pán starosta Sagan skonštatoval, že tento rok je vel'a stavebných finančne náročných akcií
a spoluúčasť na schválených projektom nie je možné pokryt z rozpočtových prostriedkov na

rok 2019. starosta ako východisko z tejto situácie navrhol krátkodobý preklenovací úver, ktorý
bude splatný do jedného roka. Pani Straková sa opritala, či budú vychádzať splátky. Pán

starosta jej odpoveda!, že budú.

Pani Pešková si žiadala stanovisko hlavnej kontrolórky a pani Straková sa opýtala ako sa to
prejaví v celkovej zadlženosti obce.

Stanovisko hlavnej kontrolórky ::

,,Ked'vychódzam z výšky dlhu akú obec mala k 31. 12. 2078, tak po navýšení dlhu o
L50 000,00 € by ste sa obec dostala na zadlženosť 47,45% a pomer splótok na príjmoch
predchádzajúceho roka niečo vyše 75%. Zákonnó hranica je 60% a 25%, takže je to
v poriadku. Navyše zo 6 mesiacov tohto roka ste už niečo z dlhu splatili, takže reólne čísla
budú ešte o niečo lepšie.
S pozdravom Alena Gergelovó ,,

Pani Pešková sa opritala, čĺ by sa nemali poslanci vyjadrovať k projektom skôr ako sa zapoja
to rozpočtu a schvalbva{ či obec bude projekt realizovať alebo nĺe. Taktiež podlä jej názoru
by mali poslanci schvalbvať stavebné akcie aj s podrobným rozpočtom predtým, ako sa začnú
realizovať Pán starosta jej odpovedal, ž.e poslanci schvalbvali žiadosti k všetkým
eurofondovým projektom, poznamenal, že všetky rozbehnuté projekty sa začali podávať

dávnejšie, ešte ani súčasní poslanci neboli všetci vo svojej funkcii' Súčasné eurofondové
projekty sú etapy Cyklo l, Cyklo ll, zadržiavanie vody v intraviláne. obecné stavebné akcie boli
prerokovávané na stavebnej komisii v súčasnosti sú napr. Malá telocvičňa pri Zš, kanalizácia
Jarná, dom kultúry - rekuperácia a na každom obecnom zastupiteľstve starosta informuje
poslancov o stave jednotlivých investičných či stavebných akcii.

Základná umelecká škola poslala žiadosť zriadbvatelbvi o navýšenie rozpočtu o originálne
kompetencie o sumu IL.ĺIŻ,--€.

odôvodnenie:

1. KREDITY - Traja zamestnanci získali kredity po 01. 0L. 20L9.

Táto problematika sa upravuje podl'a 5 L4 ods. 4 zákona č,' 553ĺ2oo3 Z. z. o
odmeňovaní niektorých zamestnancov pri výkone práce Vo verejnom záujme
a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov a podl'a g 50
ods. 1 zákona ć. 3t7/2009 Z. z. opedagogických zamestnancoch aodborných
zamestnancoch a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších
predpisov.

610 - Mzdy 3 156,- EUR

1 103,- EUR620- Odvody doZP



2. zVÝšENlE KVALIFIKÁCIE - Jedna zamestnankyňa vykonala 2. atestáciu, a preto podľa

zákona č.553/2oo3Z' z. o odmeňovaní niektorých zamestnancov pri výkone práce vo

verejnom záujme a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších
predpisov sa zaradído 9. platovej triedy.

3' NADčASY - Šesť pedagogických zamestnancov má nadčasové úväzky podl'a

usmernenia, ktoré vydalo 1'4.02.ŁoIL- Ministerstvo školstva, vedy, výskumu a športu
SR vydáva k práci nadčas a k poskytovaniu náhradného volha za prácu nadčas
pedagogických zamestnancov a ostatných zamestnancov škôl a školských zariadení

nasledovné usmernenie a musíme sa držať aj Zákonníka práce.

610 - Mzdy

620- Odvody doZP

610 - Mzdy

620- Odvody doZP

1 192,- EUR

417,- EUR

4196,- EUR

1466,- EUR

Tieto sumy vychádzajú zo skutočnosti ku dňu 31. 05. 2019.

Akreditácie, nadčasy a kredity boli položky, s ktorými sa nedalo rátať v pôvodnom
finančnom pláne.

Ďalej sa má zapracovať zostatok finančných prostriedkov zo základnej školy. Účtovníčka
základnej školy pani Straková poskytne reálne čísla pani Chalupkovej účtovníčke na obci
a zapracujú sa do návrhu zmeny rozpočtu na schválenie. Ďalej požiadala základná škola
o dotáciu na originálne kompetencie - malbvanie tried + voda sumu 4 69L,-€. Požĺadaná suma
sa zapracuje do návrhu zmeny rozpočtu.

Pri diskusii o zmene rozpočtu konštatovala p. Straková, źe sa jej nezdá správne
narozpočtovaná kolónka verejná zeleň dohody a mzdy, či všetci čo sú tam zaúčtovaní, robia
skutočne iba na verejnej zeleni. Pani Chalupková účtovníčka obce preverí s kolegyňou
mzdárkou túto skutočnosť a v prípade nedostatku sa preúčtujú zamestnanci, kde skutočne
robia.

Pani Straková sa opýtala, ako to vyzerá s firmou Tinama, ktorí nám dlžia už dlhší čas sumu
36 000 €. Pán starosta odpovedal, že prisl'úbili v najbližšej dobe zaplatiť. V rozpočte v príjmoch
s týmito peniazmi sa počíta.

Ďalej poprosili viaceríčlenovia finančnej komisie, aby účtovníčka a pracovníčka p. Chalupková,
ktorá má v agende rozpočet, aby oddelila samostatnou kolónkou aj v príjmoch ajvo výdavkoch
koncerty, ktoré organizuje obecná poslankyňa p. Puchoňová, aby bolo jasnejšie vidieť čo sú
obecné akcie a čo sú akcie, na ktoré sa vyberá vstupné.

Zapísala: Mgr. Adriána Chalupková



NAZOV AKCIE

KanaIizácia Jarná

Prekládka sietí
Bernolákova-Trnavs
ká

Prekládka sietí Pác

Z na Potočná

Malá telocvič a

Cyklo I

Cyklo ll

Vodovod
Mlynská-Jarná

Vodovod Pác

Protipovod ov'
kanál

RoK RozPočET RozPočET
REALtzÁctE PRoJEKTANT TRHovÝ RozPočEToBEc

2019 145 537 110 000

2019 tOO 423

2019 3t 862

2079/2020 s10 000

2019 160 810 169706

2019 502407 424725

2019 434649 387 000

2019

20L9 275826 216 000

2079/2020 1 996 5ss 1 880 000

DoTÁclA zHoToVlTEĽ sTAV

obec ukončené

obec 90%

obec nezačaté

obec 80%

obec 20%

404 500 Alpine nezačaté

367 655 Ko|ek nezačaté

240 000 Staveko nezačaté

zosTÁvA zosTÁvA
PRElNVEsTovANÉ PRElNvEsT PREINVEST

k31.5.2019 oVAŤ oVAŤ2019

27 sog 7 500 7 s00

42377 10 000 10 000

0 23 000 23 000

tr2586 95 000 65000

32 000 98 000 98 000

0 424725 424725

0 387 000 387 000

32 800 50 000 50 000

0 216 000 216 000

0 r.880 000 1 000 000

0

0

0

0

0

180 000
s ťaž sa

ukončuje nezačaté

1 786 000 Avastav nezačaté



38 000
bude sa

s ťažiť

čiastočne
spravené
terénne

pravy
MuItifunkčné ihrisko
Jarná 2ot9/2o2o

Zadržiavanie vody v
intravi!áne

90 000

2Ot9/2020 96 986
bude sa

s ťaŽiť nezačaté

90%

too%

nezačaté

2962 70 000 s0 000

0 96 986 96 986

2L143 3857 3857

575r 0 0

0 45 000 4s 000

Detské ihrisko

Budova šr cĺĺer

DK Cífer-rekuperácia 2o!9

2079 25 000 25 000

2079 20 000 20 000

91 000

Mcup,
8 500 Octago, obec

10 000 SluŽby Cífer

76700


